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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2022-05-17, § 12 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 maj 2022 kl. 17.00 – 17.10 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 23 maj 2022, §§ 1-15, 18, 19 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 17 maj 2022, §§ 16, 17 

  

 

Katarina Luhr Felix Antman Debels 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden   
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-11, 13-19   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Patrik Silverudd (L)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)     
Tapani Juntunen (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Isak Öhrlund (S)  för Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden 
Per Hagwall (M) § 12 för Fritz Lennaárd (M)  
Maja Boström (C)  för Gunnar Caperius (C) 
Maria Mustonen (V)  för Rose-Marie Rooth (V) 
 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M) §§ 1-11, 13-19   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M) 
Kjell-Åke Karlsson (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)     
Ulrika Hoff (KD)     
Frida Bengtsson S)   
Frida Nehrfors Hultén (V)     

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Gustaf Landahl, Fabian Lind, Daniel 

Persson, Elin Sandgren, Maria Svanholm, Emily Tjäder samt 

borgarrådssekreteraren Gabriel Dorrian Werner.  
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 § 12 
Tillsynen av avfallsanläggningar och verksamhetsavfall 
år 2021 
Redovisning av miljöförvaltningens områdesrapport för 
avfall 
Dnr 2022-8882 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner tillsynsrapporten 

för avfall för år 2021. 

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 april 2022. 

Nämndens behandling av ärendet  

Jäv 

Fritz Lennaárd (M) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 

närvarande vid handläggningen av detta ärende. 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Felix Antman Debels m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 

följande: 

Tillsynsområdet avfallsanläggningar och verksamhetsavfall 

omfattar tillsyn av anläggningar som har som sin 

huvudsakliga sysselsättning att sortera, behandla, mellanlagra 

eller på annat sätt hantera avfall och farligt avfall. Området 

omfattar också tillsyn av annan avfallshantering t.ex. 

hantering av rivningsavfall. 

I stadens avfallsplan står klart och tydligt att den enskilt 

största volymen avfall som hanteras i kommunen är bygg- och 

anläggningsavfall. En stor del av den rivning och sanering 

som görs i Sverige utförs i Stockholmsregionen. Under två 

veckor i augusti 2020 låg det projekt för ca 500 miljoner 

kronor ute på marknaden för förfrågan. Det är oerhört viktigt 

att dessa rivningar sker på ett korrekt sätt så att miljöfarligt 

avfall inte hamnar i naturen. Idag finns dock oseriösa aktörer 
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som vinner upphandlingar eftersom de dumpar priserna 

genom att inte hantera och redovisa avfallet på rätt sätt. 

Förvaltningen skriver att det är svårt att följa att det som blir 

farligt avfall vid rivning lämnas till en godkänd mottagare. 

Hur avfallet sedan behandlas hos mottagaren och hur avfallet 

slutligen destrueras eller återvinns kontrollerar inte 

miljöförvaltningen. 

Miljöförvaltningen har tidigare själva sagt att det inom 

avfallsområdet finns en utbredd fuskproblematik. Samtidigt är 

området komplext och omfattande vilket gör tillsynen särskilt 

kostnadskrävande eftersom ansvarig verksamhetsutövare ofta 

visar sig sakna tillgångar. Dessutom är ansvarsfrågan i sig en 

del i hela fuskproblematiken.  

Vi socialdemokrater menar att staden måste förbättra sin 

kontroll över miljöfarligt avfall. Förvaltningen gör idag 

endast ett fåtal tillsynsbesök vid rivningar, cirka 10 per år, 

och har under år 2021 inte stött på någon alarmerande brist i 

hanteringen. Samtidigt vet vi att det finns stora brister hos 

oseriösa aktörer, i september 2020 anhölls ägarna till ett av de 

största återvinningsföretagen för grovt miljöbrott. 

Tillsynsarbetet är viktigt och behöver utökas. 

Socialdemokraterna har därför lämnat in motionen Förbättra 

stadens kontroll av bygg- och rivningsavfall med förslag på 

hur arbetet måste förbättras. Vi välkomnar att förvaltningen 

hörsammat angelägenheten i att förbättra arbetet och nu 

identifierar kartläggning och spårning av illegal 

avfallsverksamhet som exempel på kommande tillsynsbehov 

inom avfallsområdet. Vi hoppas att det arbetet blir av. 

Deniz Butros m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vänsterpartiet välkomnar redovisningen av arbetet inom 

avfallsområdet år 2021 och det är positivt att stadens 

verksamhetsutövare i stort följer sina tillstånd och gör 

åtgärder för att förbättra dagvattenhanteringen. 

Redovisningen gör det dock svårt att få en statistisk översyn 

över tillsynen eftersom en sammanfattning av antal 

tillsynsbesök saknas i tjänsteutlåtandet och den fullständiga 

redovisningen. En enkel tabell eller matris hade varit betydligt 

mer transparent.   

Hanteringen av avfall är delvis ett mått på hur cirkulär 

Stockholm och ekonomin är. Samtidigt pekar årets 

redovisning på att cirkulära flöden är ovanligt bland 

rivningsprojekten. Låg efterfrågan på recirkulerat material 

och låg kvalitet pekas ut som två faktorer till detta. Stockholm 
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stad kan underlätta i detta hänseende genom att i 

upphandlingar efterfråga recirkulerat material kontra 

jungfruligt. På så vis skapas en efterfråga och kvalitén 

förbättras. Den cirkulära handlingsplan som staden tagit fram 

berörde inte byggavfall – något Vänsterpartiet kritiserat. Det 

blir särskilt viktigt att hantera frågorna eftersom bygg- och 

anläggningsavfall är största volymen avfall som hanteras i 

staden. 

Avfall kan ses som ett problem om man inte vet vad man ska 

göra av det. Avfall kan också ses som en tillgång om man har 

en tydlig idé om hur det kan återanvändas/återvinnas eller på 

annat sätt cirkulera. För att Sverige ska bli mer cirkulärt 

behövs att avfall snarare ses som en tillgång än ett problem 

och då behöver fler företag ta ansvar för sitt ”avfall” och hitta 

nya användningsområden för detta. Tyvärr är ansvaret för 

avfallet idag mycket oklart, vilket inte minst stadens process 

mot appen Tipptapp visat, och det öppnar upp för oseriösa 

aktörer. Det skadar inte bara övergången till en cirkulär 

ekonomi utan är ett direkt hot mot vår stads miljö och natur. 

Vänsterpartiet är enigt med redovisningens påpekande att  

tillsyn av avfallstransportörer och kartläggning och spårning 

av illegal avfallsverksamhet behövs.  

Det är oroande att platser lämpliga för uppläggning av snö 

blir färre och färre och, som redovisningen också påpekar. Vi 

är medvetna om att det är svårt att hitta lämpliga ytor för 

snöhantering. Därför är Vänsterpartiet positivt till att 

miljöförvaltningen och trafikkontoret inlett ett samarbete i 

linje med uppdraget i Handlingsplan mot nedskräpning på 

land och i vatten, 2021-2024. 

 

 

 Vid protokollet 

 Fabian Lind 
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